
Den Haag, 2 juni 2023. 

 

Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties van TK en EK, 

 

Met enige verbazing en ook wel enige verontwaardiging nam ik kennis van het bericht op 

dossierkoninkrijksrelaties.nl 1 dat opeens haast gemaakt wordt met de aanpak van de klif op Sint 

Eustatius. Het was immers al lang en breed bekend (nog ten tijde van regeringscommissaris Van Rij). 

Stelselmatig zijn alarmerende rapporten verzwegen en gelukkig is er de rechter die deze wanstaltige 

vertoning tot orde roept. En ja, dan kan er niet meer gewacht worden op de Voorjaarsnota en moeten 

er snel zaken geregeld worden. Het kenmerkt de wijze waarop koloniaal bestuur zijn zin doordrijft 

zonder ordentelijk overleg of democratische besluitvorming. Nu de rechter een- en andermaal (en nog 

een derde maal) heeft gesproken resteert er voor deze regering kennelijk geen ‘geitenpaadje’ meer en 

moet er gedokt worden. Dan is er nu nog wel het schimmige bouwvergunningenspel rond het net 

gebouwde Golden Rock Resort op Sint Eustatius, waar een illegaal pad naar de tientallen meters 

lagergelegen oceaan is gegraven en echt pal aan de rand van de klif een negen meter diep zwembad 

is gegraven (in de zeer instabiele grond: vulkanisch materiaal). Het is wachten op ongelukken… 

 

Wanneer wordt er nu eens normaal gewerkt op Sint Eustatius? Meermaals heb ik al het punt gemaakt 

dat voor sommige Nederlanders er kennelijk andere wetten gelden, hoe onkies dat ook is. De 

gedachte aan Animal Farm van George Orwell dringt zich op: “All animals are equal, but some are 

more equal than others”. Dit overbekende boek stamt uit 1945 maar bijna tachtig jaar later blijken we 

er in het land Nederland nog maar bitter weinig van te hebben geleerd. Deze regering kenmerkt zich 

door wijsheden als ‘onbekend maakt onbemind’ en ‘het moet allemaal niet te veel geld kosten’. 

 

En dan gaat minister Schouten wel naar Bonaire om daar afspraken te maken: enig protest aldaar 

levert kennelijk zomaar vijf ton op. Waarom wordt Bonaire niet gezien als ‘gewoon’ een van de drie 

eilanden die gezamenlijk Caribisch Nederland vormen? Waarom wordt Caribisch Nederland als een 

‘minder’ deel gezien van het ondeelbare ‘land’ Nederland (onder voorbehoud van de grondwettelijk te 

beargumenteren uitzonderingen)? 

 

Het lijkt of ook de Kamerleden die tot nu toe weinig aandacht hadden voor de armoede in Caribisch 

Nederland ook wakker gemaakt zijn; de o zo simpele vraag wordt nu opeens gesteld: hoeveel mensen 

leven per eiland eigenlijk onder de armoedegrens en wat kost het om de armoede snel te 

verlichten? Ik hoop dat dit geen reden zal zijn om weer een commissie in te stellen om dit te 

onderzoeken: het CBS heeft het al keurig voor u op een rijtje gezet in haar eerste onderzoek (dd. 29 

november 2022) brede welvaart Caribisch Nederland 2. 

 
1 https://dossierkoninkrijksrelaties.nl/2023/05/31/opeens-heeft-den-haag-wel-haast-met-aanpak-klif-statia-kamers-gepasseerd/ 
2 https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2022/48/eerste-onderzoek-brede-welvaart-caribisch-nederland-toont-wisselend-beeld 



En als het sociaal domein toch wordt opgeschud: zorg dan gelijk voor een werkloosheidsuitkering. 

Mocht het zover komen dat de olieterminal op Sint Eustatius sluit, dan is dat in ieder geval ook 

geregeld. 

 

Is ook het resultaat van de politieke ingreep in 2018 en het rapport hierover van de Algemene 

Rekenkamer een punt op uw agenda? Het oordeel ‘zorgelijk’ geeft daar wellicht aanleiding voor. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 

Cornelis Houtmanstraat 9-b, 

2593 RD Den Haag. 

T +31 6 31 79 58 57 (t.b.v. SMS en WhatsApp) 

E jhtm.nl@gmail.com 

W http://statia.nu of http://statia.nu/nl 

 

cc: Nationale Ombudsman 


